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2024. januárban végeztem a Neumann János Egyetem Kertészeti és Vidékfejlesztési 

Karán, kertészmérnök szakon, tehát nekem ez egy diplomaszerzés utáni szakmai gyakorlat volt. 

2024. februárban kezdődött a gyakorlatom és Portugáliában, az Azori-szigeteken töltöttem, 

pontosabban São Miguel szigetén. Ez a 9 szigetből álló szigetcsoport legnagyobb tagja. Ezen 

belül is 5 hónapot töltöttem Ponta Delgada városában az Azorean Active Blueberry nevű cégnél, 

mint projektkoordinátor. 

A cég főleg ananász termesztésével foglalkozik. São Miguel szigete egyébként híres az 

ananásztermesztéséről, több kisebb-nagyobb cég is ezzel foglalkozik.  

A szigeten üvegházakban történik az ananász termesztése, mivel trópusi körülményeket 

szükséges teremteni a sikeres termesztéshez. Az egyik fő feladatom az volt, hogy 

megtervezzem két újonnan épített üvegházban a termesztést. Ebben segítségemre volt a cég 

tulajdonosa, aki maga is agronómus. Megterveztük az ültetést, és a termesztéstechnológiát. 

Érdekesség, hogy 2 évbe telik, mire teljesen kifejlődnek az ananászok, és betakaríthatóvá 

válnak. Egy másik érdekesség, hogy szerves anyagok elégetéséből származó füst képzésével 

érik el, hogy egyszerre hozzanak virágot a növények. 

Összesen 8 üvegház van a cég tulajdonában, amikben különböző fejlődési szakaszokban 

járnak a növények. Ezeknél az üvegházaknál kezdetben az is a feladataim közé tartozott, hogy 

részt vegyek a növények ápolási munkáiban (pl. gyomirtás, öntözés). Ennek az volt a célja, 

hogy teljesen átlássam és megértsem a termesztési folyamatot. A későbbiek során koordinátori 

feladatokat láttam el, így többek között az én feladatommá vált megszervezni és felügyelni a 

különböző munkafolyamatokat. Még arra is volt lehetőségem, hogy belelássak a kereskedelmi 

folyamatba, hiszen a megtermesztett ananászokat különböző élelmiszerboltokba, 

szupermarketekbe szállították. Illetve mi alkalmazottak is kaptunk a termésből időnként. A 

helyi ananászra jellemző, hogy kis méretűek, édesek, kevésbé savas ízvilágúak. 

A cég legtöbb alkalmazottja beszélt angolul, így szerencsére nem volt probléma a 

kommunikációval. Egyébként mindenki nagyon készséges volt, türelmesen elmagyaráztak 

mindent, és nem éreztem magam kívülállónak egyáltalán, nagyon befogadóak voltak. Még egy 

kis portugált is sikerült tanulnom nekik köszönhetően. 

Voltak a cégnél más külföldi gyakornokok is, szabadidőmben többnyire velük jártam 

kirándulni, kikapcsolódni. Nem véletlen nevezik São Miguel szigetét „zöld szigetnek”, szinte 

mindenhol a természet uralkodik. Ráadásul tele van szebbnél szebb túraútvonalakkal, amit ki 



is használtam bőven, elképesztő kikapcsolódást tudott nyújtani egy-egy túra minden 

alkalommal.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  



 


